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”Det har blivit många tuppar i år”, säger Mona Tumba som ska ha 
utställning i Grünewaldvillan och gärna målar djur.
Ibland med ett stänk av humor.► 5
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Så tycker partierna om framtiden 
för Saltsjöbaden och Fisksätra
Läs vår valenkät inför valet till kommunalfullmäktige 11 september - Sidan 8

20 år som 
kajakklubb

Syskonen som är bäst i 
världen i seglingens 29er

Syskonparet Hugo och Hedvig Liljegren kom hem med en total fjärde 
plats men som bästa mixpar från VM i 29er-segling. ► 16

SIF kajak har firat 20 år ► 18Mona Tumba 
ställer ut konst
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FISKARHÖJDEN - RADHUS I BARN-
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Månadens bild

Dags att välja nu
Vi passar på att hälsa er alla tillbaka till verkligheten efter en sommar 
som som varit så god som en sommar kan vara, i alla fall för egen del!

I dagarna ändrades landskapet runtomkring oss. Det lystes upp av 
färger i alla dess slag, blått, grönt, rött och gult. Ja, jag pratar såklart 
om valet och i samband med det de obligatoriska valaffischerna! Är 
det VM i floskler eller finns det någon verklighet i politikernas så kal-
lade vallöften?

Saltsjöbladet har i alla fall gjort sitt inför valet den 11 september och 
presenterar en enkät som de nio stora nackapartierna har svarat på. 
För dig som är förstagångsväljare kanske det kan vara ett lite mindre 
steg in i den snåriga djungeln som kallas politik.

Vi har också träffat syskonen Hugo och Hedvig Liljegren som kom på 
en fjärdeplats vid seglingens VM för klassen 29er. Som mixpar var de 
allra bäst, alltså bäst i världen. Och nästa år seglas EM på Baggens-
fjärden med KSSS som arrangör, vilken grej va!

Att få skåda en träbåt med de perfekta linjerna eller en kajak byggd 
i svensk gran, ja det är lika tillfredställande båda sakerna. Princess 
Svanevit har sjösatts i Fisksätra och kajaksektionen har jubilerat som 
20-åring. Läs om båda händelserna i vårt augustinummer.

Musik tänker ni, vad har redaktörn att komma med? 
Ja så sent som i går kväll hittade jag en ny skön 
favorit. Trummor & Orgel, instrumentalt, vackert och 
flödande. Annars kan vi tipsa om fina Sand & Hallan-
der med Emmalisa Hallander från Saltis, singeln heter 
På vår balkong och är härligt fluffluftig popjazz.
Har du inte sett Hård Rock på export på SVT Play 
- DO IT!
Johan Eriksson, Ansvarig utgivare och redaktör

Vill du bidra med månadens bild, 
maila till oss.
red@saltsjobladet.se

@saltsjobladet

Allsången på varvet 
tillbaka - igen
Det blir den åttonde upplagan 
av Saltis Kultur & Nöjens Allsång 
på varvet på valdagen den 11 
september.

2014 strtades den ideella fören-
ingen Saltis Kultur & Nöjen för att 
främja kulturlivet i Saltsjöbaden 
och Fisksätra.
Sedan dess har man arrangerat 
24 evenemang i allahanda lokaler 
och med olika inriktning på inne-
håll.
Det har varit musikkvällar med 
Lill Lindfors och Mattias Enn och 
underhållning om Lars Forssell 
samt teater för de yngsta.
- En minnesvärd dag var verkligen 
danskvällen på Saltsjö-Pir där 
ingen ville gå hem, säger Kerstin G 
Fischer, ordförande i föreningen.

Nu är det så dags för den åttonde 
Allsången på Sune Carlssons båt-
varv, Det blir på valdagen den 11 
september med Svenska Lyxorkes-
tern som husband och med årets 
gästartist Anna-Lotta Larsson.
- Vi är så glada att få möjligheten 
att nyttja den fantastiska lokalen 
på Sune Carlssons varv, den är 
som gjord för allsång med Bag-
gensfjärden glittrande utanför 
och vi hälsar alla välkomna till en 
musikalisk eftermiddag, säger 
Kerstin G Fischer.
Johan Eriksson
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Svenska Lyxorkestern är 
husband och Anna-Lotta 
Larsson är gästartist på 
den åttonde upplagan av 
Allsång på varvet den 11 
september.

Dags igen för The Hebbe 
Sisters att få det att 
svänga och glittra om Salt-
sjöbaden, den här gången i 
Grünewaldsvillan med Jan 
Adefelt Swingtime Trio.

Förutom av kapellmästaren 
på kontrabas består trion av 
Stefan Gustavson, Saltsjö-
baden, piano och Bengt 
Stark på trummor. Syst-
rarna Maria Hebbe, Josefine 
Hebbe och Emelie Hebbe, 
bördiga från Arvika i 
Värmland står för såväl 
finstämd sång och swing 
som step och dans med 
massor av fartfylld energi 
och glädjefylld musik. Vi är 
många som minns hur det 

smattrade om klackarna 
mot golvet när gruppen 
showade på Grand Hotel vid 
ett tidigare framträdande i 
Saltsjöbaden.
Ett förband från Södra Latin 
kommer att spela som upp-
värmning.

I juli i år har har systrarna 
Hebbe varit ute på en 
husbilsturné med Smilbilen 
och de har också spelat 
in nya singeln ”Skratt”, ett 
arrangemang av storasyster 
Emelie, som är en hyllning 
till Povel Ramel som skulle 
fyllt 100 år.

Marie-Louise Gravestam

Musikaliskt sväng med systrarna Hebbe

The Hebbe Sisters, Josefine, Emelie och Maria 
Hebbe, framträder med Jan Adefelt Swing Trio 
på Grünewaldvillan den 16 september.

Saltsjöbanans gamla trävagnar gick i trafik 
till 1976 då de byttes ut. Tre av de bevarade 
vagnarna av gammal modell förvaltas av Stock-
holm-Saltsjöns Museiförening på uppdrag av 
Spårvägsmuseet.
Anledningen till att järnvägen byggdes var K. A. 
Wallenbergs beslut 1860 att anlägga Saltsjö-
baden – en kurort för stressade storstadsbor 
– och 1893 kunde tågen på banan börja rulla.
Under två helger i augusti har museiföreningen 
kört Saltsjöbanans veterantåg för allmänheten. 
Det var som alltid ett uppskattat inslag för såväl 
stora passagerare med gamla minnen som en 
ny erfarenhet för små tågtrafikanter.
Extra plus i kanten till tågpersonalen som 
hade laddat disken i cafévagnen med festisar, 
hallongrottor och annat gott att läska sig med i 
värmen.

Marie-Louise Gravestam

Omtyckta turer med veterantåget
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i Marenviken, 
Älgö, på 
midsommar-
afton.
Fångat av 
Johanna 
Linzander 
och inskickat 
av mamma 
Annebeth 



I N S P I R A T I O N

B o k a  i n  e n  h ä n d e l s e r i k  w e e k e n d  i  s k ä r g å r d e n  m e d  b o e n d e ,  m å l t i d e r 

o c h  a k t i v i t e t e r  i n k l u d e r a t . 

1 0 -1 1  s e p t e m b e r  –  D a n s h e l g  m e d  M a r i a  B i l d  f r å n  L e t ’s  D a n c e

1 7-1 8  s e p t e m b e r  –  H e l g k u r s  i  S t r e s s h a n t e r i n g  m e d  K r i s t i n a  P e r s s o n

8 - 9  o k t o b e r  –  H e l g k u r s  i  S j ä l v l e d a r s k a p  m e d  M o d i g  Ko m m u n i k a t i o n

L ä s  m e r  o c h  b o k a  p å  v a r g a r d . s e

Vå r  G å rd  ä r  e n  h i sto r i s k  ko nfe re n s a n l äg g n i n g  vac ke r t  b e l äg e n  i  S a l ts j ö bad e n .  Re d a n  1 924  fö r vä r vad e s  Vå r  G å rd  av  Ko o p e rat i va  fö r b u n d et  o c h  b l ev  ku rsve r ks a m h et 

fö r  u t b i l d n i n g  av  K F: s  b u t i ks p e r s o n a l  o c h  c h e fe r.  I d a g  ä r  Vå r  G å rd  e n  m o d e r n ,  s va n e n m ä r k t  ko n fe re n s -  o c h  h ot e l l a n l ä g g n i n g  m e d  fo ku s  p å  m öt e n  m e l l a n  m ä n n i s ko r.
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www.vargard.se

TEMAHELGER FR. � ���� KR
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Stöd din 
Lokaltidning

Alla bidrag räknas
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SALTIS KULTUR & NÖJEN

PRESENTERAR

Anders Forsslund med 
Svenska Lyxorkestern

Gästartist 
Anna-Lotta Larsson

SÖN 11 SEP 15:00
Biljetter 225:- (barn gratis) Förköp i Saltsjöbadens Bokhandel 14 dagar 
innan eller swisha till kassör J Steen 070-745 02 62 och hämta biljetter 

vid entrén �����������������������������������������������������
Tack för stöd från ICA Saltsjöbaden Centrum och Saltsjöbadens Hembygdsförening

SJUNG MED 
OSS PÅ 

VARVET!

� �

� �

Några av de fisksätrabor som 
intervjuats och delat med sig 
av sina berättelser har fått sina 
porträtt tecknade av konstnären 
Nijat Hushur, som själv bor i 
Fisksätra.

Den 13 juni hade museet vid 
Fisksätra torg vernissage på ut-
ställningen ”Livet i Fisksätra un-
der pandemin – en utställning med 
berättelser från Fisksätra”. Doku-
mentationen och utställningen på 
Fisksätra museum har producerats 
med stöd av Statens kulturråd. 

Museets produktionsgrupp har 
bestått av Cristina Schippa och 
Amelie Tham. 

Karneval och festival
Museet och tillsammans med 
andra lokala aktörer är även del-
aktigt i Fisksätra Karneval 2022 
som arrangeras av Stockholms 
Karnevalen och Elvira Santos. 
Lördagen 3 september klockan 

Berättelser, karneval 
och film i Fisksätra
Hur såg livet ut i Fisksätra under pandemin? Konstnären 
Saraswati Shestra och Sari Eliasson, journalist och ljud-
konstnär har intervjuat fisksätrabor i olika åldrar för en 
utställning i Fisksätra museum. 
I början på september är det filmfestival och karneval i 
Fisksätra.

14.00 startar paraden i Braxen-
parken.

Fisksätra Filmfestival 2K22, 
fredagen den 2 september, da-
gen innan karnevalen, bjuder 
på musik, dans, open mic, lekar 
och tävlingar på Fisksätra torg. 
Senare samma kväll visas film 
utomhus. Filmfestivalen produ-
ceras av Darra Musik och Dans 
i samarbete med Fisksätra mu-
seum och Fisksätra bibliotek

Marie-Louise Gravestam

Fisksätra museum om livet under pandemin. 
Foto: Marie-Louise Gravestam

Karnevalståget startar klockan 14 
i Braxenparken

Nya bron på väg mot land

Arbetet med den nya bron över Skurussundet har varit i full gång hela sommaren
De flesta av brons elva sektioner har svetsats ihop och skjutits ut från montagehallen.
I början av hösten ska bron enligt planen nå landfästet på sundets östra sida och arbetet fortsätter 
med att svetsa ihop bropelarna med bron.
 Trafikverket räknar med att arbetet med nya Skurubron ska vara klart under 2023. Då börjar arbetet 
med att renovera och bygga om gamla Skurubron till en lokalgata och en gång- och cykelväg. Ett 
arbete som beräknas vara klart 2025. Marie-Louise Gravestam

Snart når nya brons sektioner över vattnet. Enligt planet 
ska ny Skurubron nå landfästet i öster i början av hösten.

På grund av ett bygge på platsen 
har återvinningsstationen på 
Saltsjöbadens Samskola tagits 
bort. 

Förpackningsinsamlingen (FTI) 
som ansvarar för återvinnings-
stationerna i Nacka hänvisar till 
Saltsjöbadens centrum och kom-
munens förråd på Igelbodavägen. 
Återvinnare på Solsidan/Tattby blir 
alltså utan närliggande boxar för 
papper, plast med mera men den 
som av nostalgiska skäl saknar 
de gröna behållarna på baksidan 
av Samskolan kan alltid trösta 
sig med en repris av ett avsnitt av 
TV-serien ”Solsidan”.  I avsnittet 
som är inspelat vid Samskolans 
återvinningsstation trasslar huvud-
personen ”Alex” till det rejält för 
sig när han sneglar på hur andra 
gör, eller inte gör.
MLG

Slutslängt för 
”Alex” och andra 
solsidebor
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Den 10 september är det dags 
för årets Duvnäsloppet, ett täv-
lings-och motionslopp för
hela familjen som arrangeras av 
Saltsjö-Duvnäs Sportklubb.

Som alltid behövs funktionärer till 
tävlingsdagen och intresserade 
som kan ansvara för
vissa uppgifter kvällen innan lop-
pet samt under själva tävlingen.
Inför loppet i år går sportklubben 
också ut med att det behövs lite 
nya krafter i arrangörsgruppen för 
att planera för ett generationsskif-
te.. ”Flera av oss har varit med
sedan starten för 15 år sedan, 
några har uppnått pensionsålder 
och andra bor inte längre
kvar i Saltsjö-Duvnäs”, skri-
ver klubben på hemsidan 
duvnasloppet.se

Tanken är att intresserade ska 
”skolas in” i höst och under hela 
2023 för att lära sig om
planering och annat som rör lop-
pet och på sikt ta de rutiner som 
skapats ”vidare in i framtiden”.
Ringparken är samlingspunkten 
för loppet med start från 11.00 för 
knattar (350 m) och barnklasser 
(1,7 km) samt vuxenklasser (5 km 
och 10 km).

På duvnasloppet.se finns mer
information om loppet, tidigare 
segrar och banrekord samt en film 
med 5-kilometersslingan
per cykel.

Marie-Louise Gravestam

Duvnäsloppet 
laddar för folkfest 
– och söker nya 
krafter

– Mina pojkar ville inte att jag 
skulle dölja något, säger Mona 
Tumba, född Nessim, om själv-
biografin ”Min sanning” som 
kom ut förra året och Jens Linds 
dokumentär för SVT om hock-
eylegenden ”Tumba” som kom 
att handla om hela familjen. Inte 
minst om familjen Nessim och 
Mona, hennes föräldrar och sys-
kon och somrarna i Saltsjöbaden 
där familjen hade sitt älskade 
sommarställe på Skogsö. Mycket 
i Mona Nessims liv, från barndo-
men till idag har varit soligt och 
roligt, spännande och äventyrligt 
men hon har även berättat öppet 
om mörka händelser, om slitet 
för att klara ekonomin och ett 
kärleksfullt äktenskap med stora 
påfrestningar.

– Jag hade fått lova ungarna att 
berätta hela sanningen, och det 
har jag gjort, säger Mona Tumba 
som bor i Florida men kommer 
hem till Sverige, Saltsjöbaden 
och Skogsö, så gott som varje 
sommar.

– När jag är i USA  är det mitt 
”hemma” och när jag är här är 
Sverige ”hemma”. Jag har sys-
kon som bor på Skogsö och ge-
nom min bror har jag tillgång till 
ett ”eget” litet hus att bo i. 

I år har Sverigevistelsen sett 
lite annorlunda ut genom att hon 
har rest runt och haft utställning 
för första gången på flera platser 
i landet. 

– Att måla blev min räddning 
efter att Nenne gått bort, säger 
Mona Tumba.

”Nenne” är hennes namn på 
maken Sven och efter hans bort-
gång blev måleriet en räddning 
från ensamheten. Hon har alltid 
tyckt om att måla och när hon 
var barn tyckte hennes mamma 
att hon ”kladdade” för mycket 
på allt. 1992 såg hon en lapp om 
”Art lessons” för barn och vuxna 
och anmälde sig. Det blev starten 
på något nytt och hon har fortsatt 
att förkovra sig.

– Jag går kurser för att utveck-

las och nu har jag själv kurser för 
barn om färger, berättar hon.

Motiven på de egna tavlorna i 
olja, acryl och ”glasprint” är ofta 
porträtt, av djur eller människor 
och hon får många beställningar. 

– Jag blir lugn när jag målar 
och när jag får hålla på med 
färger. Allt blir positivt. Jag är så 
tacksam att jag har det här, säger 
Mona Tumba.

Marie-Louise Gravestam

”Utställningen på Grünewaldvillan den 8-11 september blir min femte och sista utställning i Sverige i som-
mar”, berättar Mona Tumba som tidigare visat sina tavlor i bland annat Skåne och Värmland.

Orginalet till tavlan med zebrorna 
printad på glas målade Mona 
Tumba på 90-talet efter ett foto 
hon tog i Kenya när hon och Sven 
Tumba var i Sydafrika i samband 
med en golftävling. 
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Utegym på plats

Runt midsommar blev det nya 
utegymmet i Gröna dalen klart.
Det rymmer många stationer som 
passar för allsidig träning.

Mona Tumba ställer ut
”hemma” i Saltsjöbaden
”Jag blir lugn och får po-
sitiva tankar av att måla”, 
säger Mona Tumba som 
visar tavlor på
Grünewaldvillan den 8-11 
september. Hon kommer 
själv att närvara vid utställ-
ningen som också visar 
smycken av Marga Meijer.
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Gratis Prova På Yoga 
1 september kl. 19.00 till 21.00
Gäller vid fortsatt Yoga

◊ Klassisk & Avancerad Hudvård
◊ Ayurvedisk Hälsorådgivning & Massage
◊ Yogaklasser, Workshop och Intensiva 
Yogaträningar & Kurser

Mejl: rita@passionforyoga.se
Ring/Sms: 073 830 34 44
Besök: Freyvägen 1 A, Neglinge
Hemsida: www.passionforyoga.se
Hemsida: www.ritashudvard.se

Våra tjänster inom yoga & terapi

15 år 
i SaltisHudvård, Ayurveda & Yoga 

Autentisk 
Indisk Yoga

Med konserten ”La Strada – Pocket edi-
tion” den 28 augusti och ”melankolisk 
cirkusjazz med fria utflykter i tid och rum” 
avslutas sommarens musikkvällar i Up-
penbarelsekyrkan som bjudit på varierad 
musikunderhållning av hög kvalitet.

La Strada kallar sig orkestern som består av 
musikerna Peter Nylander, Lisa Långbacka 
och Svante Henryson, och som på sitt eget 
sätt skildrar en del av filmkompositören Nino 
Rotas musikskatt. En skatt som bland annat 
innehåller musiken till Francis Ford Coppolas 
filmsuccé Gudfadern – som också gjorde 

Nino Rota välkänd för den bredare publiken.
Som en röd tråd i Rotas musik löper den ita-
lienska vurmen för melodin som inte minst 
visade sig i samarbetet med regissören Fe-
derico Fellini, som en samklang i skildringen 
av det tragikomiska i att vara människa.
La Strada är en liten orkester som på sitt 
eget vis framför Nino Rotas musik. I konser-
ten möts medlemmarna, alla med olika bak-
grund och egna röster för att omsorgsfullt 
och lekfullt förvandla en del av filmhistoriens 
mest älskade verk.

Marie-Louise Gravestam

Melankolisk cirkusjazz 
med La Strada

Svante Henryson, cello, Lisa Långbacka, dragspel och Peter Nylander, gitarr och kapell-
mästare, i orkestern La Strada skildrar en del av den musikskatt som Nino Rota, Federico 
Fellinis parhäst och musikaliska musa, lämnat efter sig. Konserten i Uppenbarelsekyrkan 
den 28 augusti har fri entré.
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Framkomligheten är viktig, Saltsjöbanan ska moderni-
seras, få 10-minuterstrafik och gå till Slussen
igen. Österleden behövs för att öka framkomligheten i 
hela regionen. 

Nya Näckenbadet ska äntligen börja byggas, på samma 
plats där det alltid legat. Vi vill bygga ut
idrotten vid Samskolan och lösa parkeringssituationen 
där. Nedbrunna Igelboda stationshus måste
återställas.

Vi måste öka tryggheten, stoppa gängvåldet och stöldli-
gorna. Fisksätra ska bort från listan över
utsatta områden. Mer förebyggande arbete, meningsfull 
fritid (bl a ny stor sporthall i Fisksätra), en
riktigt bra skola, att fler jobbar och lär sig svenska. Men 
också fler poliser, hårdare straff och kameror
på lämpliga ställen.

Mats Gerdau

Mycket görs för att utveckla både Fisksätra och Saltsjö-
baden men vi Liberaler vill särskilt lyfta satsningarna på 
Fisksätra multihall och den nya simhallen Näckenbadet. 

Den nya multihallen i Fisksätra blir en välkommen för-
stärkning till de befintliga idrottsytorna och kommer att 
göra storskillnad för föreningslivet i Fisksätra, något som 
efterfrågats från politiken. 

Tillsammans med den nya simhallen i Näckenbadet som 
också står färdig nästa mandatperiod blir det ett stort 
tillskott på idrottsfronten i området vilket gynnar alla 
boende i Fisksätra och Saltsjöbaden. 

Vi Liberaler tror på ett levande föreningsliv och vi kommer 
fortsätta att satsa på fritid och idrott i Nacka.

Marcus Nilsson Rosander

Saltsjöbaden och Fisksätra är fantastiska. Vi har en 
närhet till såväl stad som natur. Vi har många grönområ-
den, promenadstråk, sjöar och parker. Vi har ett livskraf-
tigt näringsliv och vi har ett riktkulturarv.

Men Saltsjöbaden och Fisksätra är inte problemfria. Rån, 
stölder och skjutningar har blivit alltmer förekommande 
samtidigt som otryggheten breder ut sig. Fisksätra är nu-
mera officiellt klassat som ett utsatt område av polisen.
Dessa problem kan man inte sopa under mattan. Det är 
problem som vi har varnat för länge och som nu behöver 
direkta åtgärder, och långsiktiga lösningar för att förhin-
dra att de eskalerar och uppstår igen i framtiden.

Sverigedemokraterna vill prioritera rätten till trygghet i 
Saltsjöbaden och Fisksätra. Det är grunden för ett väl-
fungerande samhälle, utan vilken allt annat fallerar. Till 
exempel förlorar skolans kvalitet betydelse, om ens barn 
blir rånat på vägen dit.

Esa Pekka Örmä

Först och främst måste vi göra allt i vår makt för att 
vända utvecklingen i Fisksätra till något positivt.

Vårt tydliga mål är att Fisksätra inte ska klassas som ett 
utsatt område 2023. Det vill vi nå genom att
satsa mer på förebyggande arbete i skolan, förskolan och 
ännu tidigare i livet för att inga ska behöva
hamna i utanförskap och kriminalitet. Vi ska ha en skola 
där alla barn får lyckas.
 
För Centerpartiet är det viktigt att slå vakt om närheten 
till naturen i Saltsjöbaden och Fisksätra. Vi är
en röst för tillgängliga och nära grönområden som beva-
ras för framtiden. 

Vi vill också förbättra kommunikationerna genom bättre 
cykelvägar och en östlig förbindelse.

Johan Krogh

Saltsjöbaden och Fisksätra ska vara bra platser att bo 
och leva på. Skolorna ska ha de resurser som behövs för 
att kunna anpassa undervisningen till elevernas behov. 
Lärarna ska få bättre villkor. Det är en förutsättning för 
att skapa en skola där alla barn lyckas.  
 
Det fantastiska föreningslivet i Saltsjöbaden och Fisk-
sätra ska utvecklas. Mer satsningar behöver göras för 
att alla barn ska ha en meningsfull fritid med vänner och 
vuxna förebilder. 
 
Kollektivtrafiken ska utökas genom tätare turer på Salt-
sjöbanan och Fisksätrabussarna. 

Gröna Dalen ska utvecklas som grön oas för att knyta 
samman Saltsjöbaden och Fisksätra och båda centru-
men ska utvecklas så att de blir mer attraktiv.

Pia-Maria Pettersson

För att skapa ett tryggt Fisksätra har ett viktigt och am-
bitiöst program tagits fram. Men vi behöver också arbeta 
med övriga Saltsjöbaden. Under hundra år har Saltsjöba-
den utvecklats till en grön och lummig stadsdel med en 
intressant och skyddsvärd arkitektur.

Tiderna har dock förändrats, och hot mot områdets ka-
raktär uppstår gång på gång genom oklarheter
i byggrätter och svårighet att bygga till fastigheter på ett 
passande sätt. Det kan till och med visa sig
omöjligt att ersätta hus som brunnit ner. Områdets legala 
skydd är otillräckligt.

För att skydda Saltsjöbadens vackra karaktär mot en 
oönskad förändring, behöver stora delar av
områdes- och detaljplanerna ses över.

Karin Teljstedt

Alla ska känna sig trygga i sitt bostadsområde. Trygg-
heten byggs underifrån genom att satsa på goda
krafterna i området, men även lokala poliser behövs. 

Områdets karaktär och natur ska bevaras. De boende 
ska ha reellt inflytande på det som byggs. Idrottsytor ska 
byggas nära där många barn och unga bor för att göra 
det lätt för alla att delta. 

Både friskolor och kommunala skolor ska finnas i
närområdet. Barngruppernas storlek på förskolor och 
skolor bör minska.

Saltsjöbanan måste få nya vagnar, men upphöjningen vid 
Sickla ska utredas bättre då den är dyr och
stör trafiken i flera år. 
Nackalistan är ett sakpolitiskt lokalt parti som bland an-
nat vill ha bättre underlag för besluten än vad som ofta 
är fallet idag.

YuSie Rundkvist Chou

För det första behöver vi kraftfull politik för en grön 
omställning så att unga får en framtid att se fram
emot, det gäller i hela Nacka. 

Vi vill skapa ett Saltis och Fiskis där unga känner sig 
trygga, fria och sedda. Tyvärr är droganvändandet högt 
här och vi vill se insatser och mer samverkan mellan 
skola, socialtjänst, polis och fritid för att bryta detta. 

Vi behöver också skapa sammanhang där unga får
utvecklas, med satsningar på idrott, fritid och kultur. 
Vi vill förbättra unga människors rörelsefrihet
med säkra cykelvägar och gratis SL-kort även på loven, 
för en jämställd och jämlik fritid och vardag.

Desha Svennerborg och Lars Roth

En trygg uppväxt för barnen ger trygga vuxna. Fisksätra 
behöver både en simhall och en fullstor multihall, samt 
en kommunal skola att lita på. Det som behövs akut för 
Fisksätraborna är sådant som är bra för hela kommunen.  
 
Det känns angeläget att alla barn i Nacka får en trygg 
barnomsorg när föräldrarna är på jobbet. 
Vi vill därför satsa på att förbättra kvaliteten på barnom-
sorgen och sänka avgifterna för alla Nackabor.  
 
Vänsterpartiet vill att föreningsstöd ska vara mer långsik-
tiga så att föreningar kan planera bättre. Det hjälper alla 
föreningar men särskilt de som har knappa marginaler. 

Lise-Lotte Rasmussen

SVERIGEDEMOKRATERNA

NACKALISTANMILJÖPARTIETVÄNSTERPARTIET

SOCIALDEMOKRATERNAKRISTDEMOKRATERNA

CENTERPARTIETLIBERALERNAMODERATERNA

VALEXTRA 2022 - SÅ TYCKER PARTIERNA OM FRÅGOR FÖR SALTSJÖBADEN OCH FISKSÄTRA

Vad tycker ni är den viktigaste frågan för att utveckla 
Saltsjöbaden och Fisksätra efter valet?

Den 11 september är det val i Sverige till riksdag, region 
och kommuner.
Saltsjöbladet har frågat politiker i Nacka från alla partier 
hur de ser på lokala frågor för vårt område i Saltsjöbaden 
och Fisksätra. 

Vad skiljer partierna åt?
I vår valenkät får du svaren som är mest lokala av alla.

På valdagen den 11 september är vallokalerna
öppna klockan 08.00-20.00.
De platser där saltsjöbadsbor kan rösta är:
Fisksätra sporthall
Tattby sporthall
Tippens sporthall

På ditt röstkort står det vilken av vallokalerna du skall gå till.
Det går också att förtidsrösta från den 24 augusti.
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Gatornas asfalt brinner orangegul i augustieftermiddagens 
sensommarljus. I bilarna som kör mot den lågt stående solen, kisar 
föraren besvärat med en hand till skugga, trots det nedfällda solskyddet. 
Allt eftersom ljuset avtar, slocknar asfalten, kvällen lider mot natt och det 
intensiva bruset från biltrafiken tystnar. 

Dagarna är mestadels varma och torra denna sommar och augusti är 
inget undantag. Gräsmattor som drar åt gult, frasande frövingar från 
lindarna som blommat så ovanligt rikligt i år. De klibbiga trottoarerna 
under lindarna, för att inte tala om klibbiga biltak och bilrutor...

Och så den där bitonen 
av sorg. Den kommer 
smygande när kvällarna 
mörknar, men så länge det är 
varmt ändå, går det an. Man 
kan glömma det som biter 
en i svansen lite - arbete, 
skola, plikter av olika slag. 
Och så kommer tankarna på 
att man måste ta vara på det 
som är kvar av sommaren. 

Och i värsta fall blir man stressad, ska hinna njuta av det och det och det. 
Svårt att njuta alla gånger när det ibland känns som tvång. 

Fortfarande sommarhimmel. Kan jag spara den? Fortfarande pilar 
tornseglarna snabbt över himlen, men inte länge till. Kan jag spara 
ljudet i öronen? I hjärnan? Jag tror det. Minnet av den gula renfanan 
längs vägkanterna. De första solvarma hallonen, som smälter i munnen. 
Kantarellerna och blåbären. De njutbaraste kvällssommardoppen, 
särskilt när plikterna krävt dagen. Fullmånen, som aldrig är så stor och 
sentimental som i augusti. Doften precis när regnet börjar falla. Det finns 
ett ord för det. Petrichor. Från grekiskans klippa eller sten och ordet för 
blod, gudarnas blod. Varje gång jag drar in ett djupt andetag med den 
doften säger jag ordet och känner att människan alltid känt den doften, 
genom historien.

Märkliga händelser upplevde jag en tyst natt när jag var väldigt trött och 
skulle åka taxi. Inom tio minuter skulle taxin komma, det var varmt ute, 
jag satte mig på ett lågt staket som gick i 90° vinkel mot vägen där taxin 
skulle komma. Såg något röra sig i ögonvrån, vred försiktigt på huvudet 
och där satt en slank unghare. Jag satt stilla, den satt stilla och tittade på 
mig. Kanske tio sekunder senare skuttar en likadan hare fram och sätter 
sig en liten bit från den första. Vi tittar stilla på varandra. Efter ytterligare 
tio sekunder slöhoppar en tredje likadan hare och sätter sig på ungefär 
samma avstånd som de andra två har mellan sig. Totalt lugn råder, alla 
tre sitter på bakbenen med framtassarna hängande i luften och tittar på 
mig. Jag tror knappt mina ögon. Tycker att jag nog borde säga något - jag 
brukar prata med harar. De stannar och lyssnar om jag står stilla och inte 
pratar högt - så jag säger att jag är förvånad över att tre så vackra harar 
sitter och beskådar mig där i gatlyktans sken. De vickar lite på öronen, 
reser sig långsamt och börjar lojt dansa runt varandra. Boxar lite slött med 
frambenen ibland. De håller på en liten stund, rör sig bort mot bilarna 
längre bort på gatan och börjar dansa och hoppa runt dem. Ibland 
stannar någon av dem och kikar fram bakom en bil på mig ett ögonblick, 
och sen leker de vidare.

Taxin kommer, jag är rädd att hararna ska komma under bilen. Men de 
hoppar upp på gräsmattan, taxin kör försiktig fram så långt det går mot 
mig. Ut stiger “Lurch” i svart kostym, kritvit skjorta och stora välputsade 
skor, öppnar bakdörren och säger långsamt, med djup röst: Stig in, 
madame! Kan resten av augusti slå detta, näst intill overkliga? Tveksamt! 

Lurch? Butler i tv-serien Familjen Addams. Googla bild! 

Ansa Messner
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Krönika
Augusti

Ansa Messner är saltsjöbadsbo och har arbetat som lä-
rare. Hon har under sommaren uppfostrat en hundvalp 
som är en smart vild rövarbrud som inte tar ett nej.

” De första solvarma 
hallonen, som 
smälter i munnen. 
Kantarellerna och 
blåbären. De njutbaraste 
kvällssommardoppen”

Vem skulle du vilja se som krönikör i Saltsjöbladet?
Kom med förslag till red@saltsjobladet.se

Saltsjöbladets 
lokala boktips

I Jessika Törnblom Drangerts 
bok ”Askmannen”, som är en 
uppföljare till hennes tidigare 
kriminalroman ”Bottenlös”, fort-
sätter jakten på den ljusskygga 
ledaren för en grupp kriminella 
som infiltrerat polisväsendet 
och Åklagarmyndigheten. – och 
nu handlar det om att hitta en 
dödförklarad person. 

Att gruppens ledare Janek Aavik 
lever skrämmer tonåriga Hedda 
som lyckats fly från honom men är 
övertygad om att han kommer att 
hämnas på något sätt för det hon 
har gjort.

I romanen får läsaren återigen 
möta kriminalinspektör Victoria 
Lagerblad som nu, tillsammans 

Magisk augusti Nu är uppföljaren klar

med en ny medhjälpare, inser att 
Janeks kriminella organisationen 
fortfarande existerar, trots leda-
rens frånvaro.
Illegala vapen, sprängmedel och 
tyska elitsoldater förs in i landet 
och utredningen pekar på att 
något riktigt stort är på gång.
”Askmannen” av saltsjöbadsbon 

Jessika Törnblom Drangert, tidi-
gare skribent och idrottsmedicinsk 
expert på Friskispressen, är andra 
delen i en spänningsserie som 
författarens kallar Eldcirkeln. Ro-
manen kom ut i juli i år och finns 
som bok och ljudbok, med Jonas 
Malmsjö som uppläsare.
Marie-Louise Gravestam

Jessica Törnblom Drangert bor i Saltsjöbaden och debuterade som 
författare förra året. I hennes nya kriminalroman får läsaren fördjupa 
bekantskapen med kriminalinspektör Victoria Lagerblad som kämpar 
mot den tunga brottsligheten.

 ”Askman-
nen” av Jessi-
ka Törnblom 
Drangert(Lind 
& Co)

– Snart startar höstens författarbesök  med signe-
ringar i bokhandeln och föreläsningar på bibliote-
ket, säger Annika Hellman i Saltsjöbadens Bokhan-
del som i sommar hämtat energi inför kommande 
evenemang med en lång skön semester.

– Vi rivstartar med ett besök av Mona Tumba den 24 
september här på biblioteket i samband med lanse-
ringen av pocketversionen av hennes biografi ”Mona 

Tumba, Min sanning”, 2021
(Bokfabriken) där hon berättar om sitt dramatiska liv. 
Om barndomens somrar i Saltsjöbaden, syskon och 
föräldrar, det turbulenta äktenskapet med hockey-
legenden Sven Tumba Johansson, om att städa för 
att dra runt familjen ekonomiskt och att tackla såväl 
sorg som glädje utan att tappa bort sig själv. Boken är 
skriven tillsammans med Anna von Koch.
Marie-Louise Gravestam

Att varva romaner med biografier ger omväxling. Och visst vill man själv ha, eller ge 
bort, en fint inbunden bok ibland – andra gånger är det perfekt med en ”pocket” att 
knöla ner i jackfickan eller handväskan. Att höra en författare berätta om sin bok och 
arbetet med den ger alltid en extra krydda åt läsningen.

”Vi rivstartar med 
efterlängtat författarbesök”

Mona Tumba bor i Florida men tillbringar somrarna i Sverige och Saltsjöbaden. 
Foto: Marie-Louise Gravestam
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LJUVLIG 20-TALS VILLA I ORÖRT SKICK MED LUMMIG 
TRÄDGÅRDSTOMT

SEKELSKIFTESVILLA I RÖSUNDA MED STOR AVSTYCK-
NINGSBAR TOMT MOT PÅLSNÄSVIKEN
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ERA Mäklargruppen Nacka Värmdö
www.erasweden.com
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www.helfriskvard.se • 08-798 59 00 
Byvägen 54 • Saltsjöbaden
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I Saltis sedan 2006!

Nu är nästa omgång utställare på Olle Ny-
mans i Saltsjö-Duvnäs installerade i Nya 
ateljén. Utställningen som invigdes den 6 
augusti bjöd på ett samtal med konstnärer-
na Berenice Janice Hernandez och Gunnar 
Olsson. Deras verk kommer att visas till 
den 18 september.

På utställningen möts två helt olika 
konstnärskap, Gunnar Olssons måleri, så 
gott som helt utan raka linjer och Bernice 
Janice Hernandez skulpturer som hon själv 
tänker på som en slags arkitektur i modell-
format. Hennes tidigare separatutställning 
på Kaolin i Stockholm hade titeln ”Alla 
otroligt många tillstånd” och var inspire-
rad av Bengt Emil Johnssons poesi och 
diktraden ”Alla de otroligt många tillstånd 
som berövas en. Minnena, inte av tillstån-
den, men av att de en gång varit ”där”.

Det är ord som även passar in på Gunnar 
Olssons konst. I en skriftlig presentation 
av utställningen citeras hans ord. ”Jag sö-
ker inte dekor. Jag söker ett tillstånd. Det 
kan exempelvis vara vind, rörelse eller 
kyla. Natur helt enkelt. Medlen är färg på 
en plan yta ---”.

Viljan att skildra rörelse har följt Gunnar 
Olsson genom hela hans konstnärskap.

Bernice Janice Hernandez keramiska 
skulpturer beskrivs som en självbyggd 

Måleri utan raka linjer möter 
skulpturer med känsla av arkitektur
Två olika konstnärskap möts i 
årets andra utställning på Olle 
Nymans Ateljé i Duvnäs. Bernice 
Janice Hernandez och Gunnar 
Olssons sätt att tänka har klara 
beröringspunkter.

arkitektur inspirerad av Mexico Citys för-
städer, där hon växte upp. 

– Jag inspireras av byggnader och hur en 
tillvaro gång på gång kan byggas upp på en 
ny plats och i ett nytt sammanhang. Det ger 
kraft, säger hon.

 Hon kom till Sverige för studier på Lin-
néuniversitetet i Kalmar där hon mötte sin 
man. Han följde med till Mexico där paret 
bodde en tid men nu bor de i Sverige sedan 
ett antal år och i juni avslutade Bernice Ja-
nice Hernandez en utbildning på Konstfack 
i Stockholm. Det var genom en kontakt där 
hon fick frågan om att ställa ut på Olle 
Nymans ateljé, en plats hon aldrig tidigare 
besökt.
Marie-Louise Gravestam

Olle Nymans visar Ber-
nice Janice Hernandez 
skulptur och måleri av 
Gunnas Olsson.
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LIONS	
											Vi	hjälper

Lions Club Saltsjöbaden. Bildades år 1954. Aktiva medlemmar; 11 st, volontärer 15 st
Kontakt: info@saltsjobaden.lions.se Hemsida: www.saltsjobaden.lions.se

��������������������������
��������������������������
���������������������������������
�����������������������

�����������������������������������������������
�����������������������������������
��������������������������������������������������
�����������������������������������������������������������
������������������������������������������������������������
�������������������������������������������������

������������������������������������������������������
������������������������������������������������
�����������������

��������������������������������������������������������
�������������������������������������������������
����������������������������������������
��������������������������������������������

�������������������������������������������������
�����������������

��������������
���������������������������������
����������������������������������
���������������������������������

Festlig sjösättning av 
unika Princess Svanevit
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Historien om Princess Svanevit 
berättar att ett syfte med bygget 
var att skänka glans åt 100-års-
jubilerande Kungliga Svenska 
Segelsällskapet, KSSS, för att 
locka utländska gäster att komma 
till Stockholm och kunna visa 
att Sverige låg långt framme när 
det gällde segling, design och 
hantverk.

Både utanpå och inuti blev 
den 22 meter långa (den längsta 
12:a som byggts) ett kraftfullt 
bevis på hantverksskicklighet 
och känsla för konstfull form-
givning. Att båtens unika och 
nu renoverade intarsiainredning 
av Ewald Dahlskog – tillsam-
mans med  rorkulten i mahogny 
i form av ett svanhuvud med lång 
och smäcker hals – ställdes ut på 
Liljevalchs konsthall i våras talar 
för sig självt. 

Och fastän det idag är kontors- 
och bostadshus där Neglingevar-
vet ”Plyms” låg tidigare är det 
gott att veta att det finns kunniga 
hantverkare, och båtbyggare, i 
Sverige och Saltsjöbaden även 
idag. Det är sjösättningen den 
29 juni av den nyrenoverade 
Princess Svanevit en gedigen och 
synlig bekräftelse på. 

Efter att den mer än 90 år 
gamla skönheten efter tålmodigt 
sökande av Bobby Cyrus hittades 
uppställd på en kaj i England, 
i ett allt annat än vackert skick 
gick uppdraget att renovera 
Princess Svanevit till Stockholms 
båtsnickeri i Fisksätra 2017. Där 

Hon ritades av finlands-
svensken Gustaf Estlander, 
byggdes på Stockholms 
Båtbyggeri, Neglingevar-
vet (Plyms), och sjösattes 
1930. Beställare var den 
svenska affärs- och för-
lagsmannen Erik Åkerlund 
som hade bestämt sig för 
att låta bygga en 12:a som 
var något alldeles extra 
i kvalitet, skönhet och 
storlek. Efter att ha legat 
bortglömd på land i många 
år sjösattes hon på nytt i 
juni i år.

det under Andreas Mildes led-
ning har byggts och snickrats, 
filats, slipats och målats, lackats 
och putsats, del för del, varsamt 
och kunnigt, med stor känsla för 
träbåtar och tidigare båtbyggares 
material och skicklighet. Det 
unika och tålmodiga arbetet med 
att få den exklusiva segelyachten 
i ”ursprungsskick” har fått stor 
uppmärksamhet och kunnat föl-
jas av många intresserade på stu-
diebesök, och genom föredrag, 
artiklar och bloggar med mera.

Mycket folk hade bjudits in 
till den festliga sjösättningen 
på kajen i Fisksätra den 29 juni 
med tal, musik, allsång, bubbel 
och prinsessbakelser. Enigheten 
var inte att ta miste på. Princess 
Svanevit är en unik båt som re-
noverats på ett fantastiskt sätt och 
kommer att att betyda mycket för 
att bevara och lyfta fram träbåts-
byggnadskonsten och hålla tradi-
tionen med träbåtar och bevaran-
det av veteranbåtar vid liv.
Marie-Louise Gravestam

”Jätteroligt att vara här och se på sjösättningen av den fina båten som 
byggdes på Neglingevarvet där min pappa och farfar och hans bröder 
arbetade som båtbyggare”, sade Håkan Andersson, uppvuxen i Igelboda 
i Saltsjöbaden.

Eldsjälen Charlotte Hellman från 
Föreningen Svenska träbåtar (och 
en drivande kraft i projektet Prin-
cess Svanevit) pratade varmt om 
arbetet med båten och om båtens 
framtid. I bakgrunden lyssnar 
Andreas Milde som tidigare hade 
hälsat publiken välkommen och 
berättat om det stora intresse 
som renoveringen av båten rönt.

Princess Svanevit ägs av Princess 
Svanevit AB. Om fem år ska hon 
säljas och intäkterna främja trä-
båtssverige genom ett nyinstiftat 
Princess Svanevit Renoverings-
pris.
Planen är att masten ska komma 
på plats på båten under augusti.

Den 29 juni var det äntligen dags för världens längsta 12:a, (21,96 meter lång, 
3,57 meter bred och 27 ton tung) att se dagsljus igen efter renoveringen på 
Stockholms båtsnickeri i Fisksätra – och känna på att gunga på vågorna igen.



15SALTSJÖBLADET Aug 2022

���������
����������������������������

�������������
���������������������������

�����������������������
�����������������������������

�������������������

�������������������������
�������������������������
�������������������������

�������
�������
������
��������������������������
�����������������������������
�����������������������������
����������������������������
�����������������������
����������������������������
���������������������������
����������������������������
�������������������������
�������������������������������

������������������
��������������������
�����������������������
������������������������������
����������������������
�������������������������������
��������������������������
���������������������������
��������������������������������

�������������������
������������������������
��������������������������
��������������������
���������������������������
������������������������

�����������
��������������
�������������

������������
�����������������
�������������

Scanna för MrCAPs 
serviceprogram »

VÅRT NACKA KAN BÄTTRE
RÖSTA FÖR 

En trygg skola där alla barn lyckas 

Den bästa äldreomsorgen som börjar
med bättre villkor för personalen 

Mer idrott och kultur i hela Nacka 

JOHANNA KVIST

nackasossar.se

LÄS MER PÅ

Kandidat till kommunstyrelsens ordförande
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SPORT
Vi tar gärna emot lokala sporttips och resultat. 
Skicka ett mail saltsjobladet@saltsjobadensif.se 
eller ring 717 88 94 till redaktionen.

NACKA
VÄRMDÖ

�BILBÄRGNING
�BÅTTRANSPORT
�LÅSÖPPNING

RIKSTÄCKANDE LARMNUMMER 020 - 912 912

SALTSJÖLARM

717 02 50
SALTSJÖLARM

717 02 50

Jympa för alla
850:-/termin. Läs mer på
www.saltsjobadensif.se

Tattby Sporthall - Måndag - Onsdag - Lördag
Prova på gratis under vecka 34-36

Tilda Trygger - ursprungsklubb Saltsjöbadens IF - har spelat med 
landslaget  U18 i Nordiska mästerskapen i Finland 29/6-3/7. 
Laget tog GULD efter att ha besegrat Danmark, Norge, Island, Estland 
och Finland.

Tilda valdes också in i turneringens All Star Lag.

Syskonen från Saltis är bäst 
i världen i seglingens 29er
Vid EM i Spanien som seglades 
under sommaren hade teamet 
som målsättning att hamna topp 
15.

– Det hade vi snackat igenom 
under vintern när vi planerade 
säsongen, att det kändes som 
en rimlig målsättning inför täv-
lingen om vi seglade bra, och det 
visade sig ju gå bättre än så.

Det var dock ingen spikrak resa 
in i mål. Seglingarna avgjordes i 
extremt mycket svåra vågor, lätta 
vindar och med en jobbig värme 
som var påträngande under de 
långa seglingsdagarna. Förhål-
landena var enformiga men 
också något som passade teamet 
bra skulle det visa sig.

– Det var verkligen tufft med 
värmen, vi hade problem med 
att kunna kyla ned oss. Jag hade 
också feber som troligen var re-
laterat till den höga värmen. Vi 
missade lite av förberedelserna 
men det kändes ändå bra inför 
seglingsstart, säger Hugo Lilje-
gren.

Efter problem under första 
racedagen med både otur och 
nerver vilket resulterade i en 
tjuvstart hade man ingen margi-
nal inför de kommande dagarna. 
Jämna resultat gjorde att man 

Det blev en fjärdeplats i VM totalt men de blev också bäs-
ta mixade par i klassen 29er. Syskonen Hedvig och Hugo 
Liljegren vill nu segla EM på hemmaplan på Baggensfjär-
den 2023 och sedan gå vidare mot en OS-satsning.

gick in i finalseglingarna som 
27:a med bra poäng.

– Vi har alltid presterat bättre 
under slutseglingarna och det 
blev topptreplaceringar i slutet 
på racet vilket gav oss en total 
fjärdeplats och vi blev den högst 
mixade besättningen i resultatlis-
tan av alla. Sista dagen bara njöt 
vi och satte ingen press på oss 
själva, det var nog ett bra drag. 
Oerhört skönt att komma i mål 
efter sex dagars tävlande.

Prestationen firades på plats i 
Spanien med pappa Fredrik som 
var på plats och faktiskt fyllde 
jämna 50 år samma dag som bar-
nen seglade in på sin fjärdeplats. 
Dessutom har det blivit större 
uppmärksamhet på hemmaplan 
från familj och vänner samt seg-
lingsfamiljen.

Syskonen Liljegren är upp-
vuxna i Saltsjöbaden och började 
med att segla optimist i KSSS. 
Hedvig är 20 år och Hugo 18 år 
och båda har gått på seglargym-
nasiet i Motala där Hugo har sista 
året kvar. Hedvig försökte sig på 
Laser men den var inte optimal 
så hon gick över till 29er, Hugo 
gick direkt till 29er. Båda två har 
provat på att segla med andra om-
bord men rätt som det var fanns 

möjligheten att testa på att segla 
tillsammans och när Hugo valde 
bort rorsmanrollen och bytte till 
att vara gast var det dags.

– Vi hade länge skojat om att 
det vore kul att segla tillsammans 
och för två år sedan började vi 
som besättning. Det klickade inte 

på första träningen men sen har 
det blivit jättebra och vi har lärt 
oss att segla med varandra. Nu 
bråkar vi nästan aldrig, vi förstår 
att vi måste hjälpa och kommuni-
cera med varandra. Det är då det 
blir bra, säger Hedvig och Hugo 
nästan i munnen på varandra.

Den egentliga planen har varit 
att gå vidare från 29er till en stör-
re OS-klass men med beskedet 
att EM i 29er ska gå på Baggen 
och arrangeras av KSSS under 
2023 har tankarna fått stå till-
baka lite. För visst vill syskonen 
segla på hemmaplan och försöka 
ta ett guld.

-Ja det vill man inte missa när 
det väl händer så det kommer att 
bli av. Vi kommer att fortsätta 
träna 29er men också titta på 
andra OS-klasser där det finns 
mixade besättningar. Olympiska 
spel 2028 känns som ett rimligt 
mål tänker vi. Det är ju också 
viktigt att få rutin inom segling 
för att kunna fatta bra snabba 
beslut i racingen.

På frågan om råd till yngre 
seglare menar Hugo och Hedvig 
att ha roligt, stressa inte, hitta bra 
kompisar och testa nya saker. 
Eftersom seglingen är så bred 
som sport är det allra viktigast. 
Man måste inte var bäst tidigt 
som optimistseglare, den båten 
kanske inte passar, skaffa dig 
erfarenheter. 

– Och kom ihåg att göra andra 
saker både som sport och bara för 
att det är kul på din fritid. Det gör 
jag fortfarande, jag vill träna på 
andra saker och få allsidig träning. 
Det är jätteviktigt, säger Hugo och 
får medhåll av Hedvig.
Johan Eriksson

Syskonen Hugo och Hedvig Liljegren är bästa mixpar i 29er-segling.

Tilda i All Star laget
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Saltsjöbadens IF Kansli Tel: 717 60 06  kansli@saltsjobadensif.se
Föreningsnytt

SPORT

www.saltsjobadensif.se

SPORTHELGER

Läs mer och anmäl på
www.saltsjobadensif.se

Ishockey
SKOLA

Innebandy
SKOLA
Basket
SKOLA

Lördag 10.45-12.00

Lördag 09.00-10.00

Lördag 13.00-14.00

Fotboll
SKOLA

Söndagar 16.00-18.00

Fotboll
Herrar div 7
Sön 4/9 18.30 Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Söderort United

Sön 18/9 18.30 Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Jarlabergs IF

Fotboll
Damer div 4
Sön 11/9 18.30  Saltsjöbadens IP
Saltsjöbadens IF - Tullinge TP

Saltismössan 
med reflex
För dig som tränar mycket, tar 
långa promenader eller bara vill 
vara snygg - Köp den nya Saltis-
mössan med reflexlogo!

Finns på Saltsjöbadens bokhan-
del och kansliet, Torggatan 10, 
under Fritidsgården. 
Öppet kontorstid.

159:-

Rost /Nordén stöd och stipendiefond
Vår stöd och stipendiefond är till för dig som är aktiv i 
Saltsjöbadens IF och har betalt medlemsavgift.

Här kan medlemmar ansöka om ekonomiskt stöd för att kunna 
delta i verksamheten. Det är varje sektions styrelse som beslutar 
om eventuellt stöd.

Läs mer på vår hemsida för att ansöka.

Swimrun i Saltis igen
Efter två pandemiår är tävlingen Wille Swimrun tillbaka 
i år igen. Sista helgen i augusti blir det fullt tryck kring 
Hotellviken med två olika klasser.

Tävlingen Wille Swimrun har 
avgjorts två gånger tidigare men 
fick ställas in under 2020 och 
2021 på grund av pandemin. Nu 
är arrangemanget tillbaka med 
ny kraft och den 27 augusti är det 
klart för upplagan 2022.

Det finns två klasser, en som 
gör två varv på banan och en 
som gör ett varv. Starten sker vid 

Grand Hotel och på vägen runt 
varvet blir det sex vattenpassager 
i både Baggen och nNglingevi-
ken.

Tävlingen starades av familjen 
Eriksson efter att sonen William 
Eriksson tragiskt gått bort i en bå-
tolycka på södra Baggensfjärden 
i augusti 2016. Familjen startade 
stiftelsen William Seafoundation 

som arbetar med att öka säker-
heten på sjön. Vid årets tävling 
kommer en ny 11-meters sjörädd-
ningsbåt att namngivas. Båten är 
redan operativ och i tjänst.

– Vi vill med tävlingen lyfta 
fram säkerhet på sjön samt också 
skapa ett tillfälle att minnas och 
träffas under trevliga förhållan-
den, säger Marie Eriksson som 
är mamma till den bortgångne 
Willam Eriksson.
Johan Eriksson

Swimruntävlingen Wille Swimrun är tillbaka och för publiken finns det många platser 
att se de tävlande både på land och i vattnet. Foto: Johan Eriksson

Saltsjöbadens IF Innebandy söker 
ungdomstränare inför säsongen 2022-23
Vi söker dig som vill vara med och träna våra spelare födda mellan 
2014 och 2009. Vi kommer att träna i Fisksätra sporthall och Tattbyhal-
len och söker dig som har erfarenhet av innebandy och vill prova på en 
tränarroll. Vi står för utbildning och ersättning utgår självfallet! Är det 
intressant? Skicka ett mail till innebandy@saltsjobadensif.se eller ring 
Karin Örnsten på 072-2253828. 

Mer information finns på hemsidan.

Har du eller dina
barn/ungdomar funderat

på att börja fäktas? 
 

Kom och prova den 28/8
kl 15.00 

 
Alla från 8 år och uppåt

är välkomna. 
 

Anmälan sker till
info@saltisfencing.com 
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Aktuellt: Saltsjöbadens IF Kajak fi-
rade 20 år som sektion och förening.
Det firades: Med mat, träff och 
uppvisning vid Lundsjön.
Verksamheten spänner: Från att 
träna vintertid i Näckenbadet till 
kajakturer och PT-Träning samt även 
kajakförvaring.
Att bli medlem: Gå till sifkajak.se 
och läs under fliken föreningsinfo/bli 
medlem. För att vara aktiv krävs 
medlemskap i Saltsjöbadens IF.
Eskimåsväng: Hur du gör går att titta 
på i filmer på sektionens hemsida.

SÖMMERSKA
GE DINA KLÄDER 

ETT NYTT LIV!

Ta in, lägg ut, laga, sy om, blixtlås m.m.

Även konststoppning av ullplagg och stickat.

Utbildad modedesigner och mönstermakare.

0708 16 16 06

Kajaker firade 20 år som klubb
Kajaksektionen i Saltsjöba-
dens IF har fyllt jämna 20 
år och passade då på att 
fira med träff, trevnad och 
uppvisning vid en klippa i 
Lundsjön/Dammsjön.

I 20 år har medlemmarna i Salt-
sjöbadens IF Kajak varit en del 
av föreningen som livligt tränat 
och sett till att nya kajakintres-
serade har fått möjlighet till att 
lära sig hantera kajaken på ett 
säkert sätt.

– Det har varit viktigt för oss 
att tillhandahålla träning under 
vintern för att kunna lära ut sä-
kerhet, och att paddla rätt så man 
vet vad man ska göra om olyckan 
är framme. säger Sten Brattberg 
som är ordförande i SIF kajak.

Utöver detta har det blivit pad-
delturer på många platser, inte 
bara i Stockholms skärgård.

Firade vid Lundsjön
Nu var det så dags att fira 20 år 
med en träff för medlemmarna 
samt möjlighet för intresserade 
att titta förbi. På udden innan 
bron vid Dammsjön var kajaker, 
säkerhetsmaterial och inte minst 
en vacker kajak i gran uppställda 
under sommarens bästa söndag.

– Ja det går inte att få det bättre 
än så här vädermässigt, sa Mi-
cael Festin som visade upp sin 
hemgjorda kajak i gran till allas 
förtjusning.

Runt 200 meter svensk gran 
och 300 arbetstimmar har blivit 
till en kajak som verkligen är en 
fröjd för ögat.

Utöver träet är den uppbyggd 
med  glasfiberväv och epoxy.

– Så egentligen är det en sand-
wich med träkärna, glasfiber och 
epoxy som är lackad med båtlack 
eftersom lacken är UV-bestän-

dig, säger Micael Festin som har 
byggt tre träkajaker  totalt.

Kajaken väger 22 kilo vilket är 
något mindre än en glasfibervari-
ant. Den är också något vridsty-
vare än glasfiberkajaken.

– Jag tycker också att det är 
kul att den är vacker och går att 
använda. Det är kul att paddla 
och det är kul att snickra, varför 
inte kombinera det, säger Michel 
Festin.

En bra dag för alla
En viktig del av paddling är att 
kunna sin utrustning och sin egna 
säkerhet. Under eftermidagen vi-
sades både allahanda säkerhets-
produkter- och idéer upp på land 
och det blev en uppvisning där 
medlemmar visade upp hur det 
går till att ta sig i och ur en kajak 
i sjön samt hur man rollar för att 
vända på kajaken.

– Det blev en så bra dag som 
det går att göra, och det var kul 
att de som var och badade på 
klippan också uppskattade vår 
närvaro och tittade på vår upp-
visning, säger Sten Brattberg.

Johan Eriksson

Saltsjöbadens IF Kajaks styrelse 
välkomnade medlemmarna till 
20-års jubileum. Micael Festin, 
Sten Brattberg, Bengt Tydén, Anne 
Krantz, Karin Jung och Einar Jung.
– Det blev en bra dag med bra 
väder och perfekta förhållanden i 
Lundsjön.

Ovan: Dagen startade med ge-
mensam måltid.

T.h. Micael Festin visade upp sin 
träkajak och egna träpaddel.

Det finns en massa musik- och kulturkurser för barn och ungdomar i Nacka mellan 7 
och 19 år (elever i gymnasiesärskolan till de är 24 år).
Nu är anmälan öppen på nacka.se/uppleva och den som vill kan gå upp till tre kurser 
samtidigt. MLG

Kulturkurser för unga i Nacka
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Nytt & Nött från
MATS ÄLFVÅG
är prylgalning och genuin Sal�s-nostalgiker. 
Här berä�ar han om händelser och �ng från förr 
och nu.
Har du Sal�sprylar eller kanske e� roligt foto hör 
av dig �ll Mats på info@alfvag.com 

Mats! Rulla ur hängmattan 
och lägg alla deckare åt 
sidan -Det är dags att börja 
arbeta igen, påminnelse 
samtal från redaktören. 

Så har det hänt igen, det som 
händer varje gång semestern lider 
mot sitt slut. Man blir lika förvå-
nad varje gång man inser att fyra 
veckors ledighet går snabbt. Hur 
som helst är jag på plats i min skri-
varvrå och har Olivettin i högsta 
hugg för att knacka ner höstens 
första nostalgikrönika. 

Rubriken skvallrar om att jag 
plockat fram något från året 1952 
ur arkivet. Ett svartvitt fotografi 
med två(2) välklädda och up-
penbart roade herrar har jag fattat 
tycke för till dessa rader.  Det 
fanns en tid då Saltsjöbaden var i 
centrum för stora internationella 
tillställningar. Då tänker jag på 
viktiga och avgörande konferenser, 
världsmästerskap i olika idrotts-
grenar eller rent av tillflyktsort för 
världskändisar. 

Månadens svartvita fotografi är 
hämtat från en sådan tillställning 
som satte Saltsjöbaden ännu en 
gång på världskartan. Om man 
samlar ihop alla världens mest 
framstående schackspelare på ett 
hotell ca 18 km från Stureplan och 
låter dom spela schack  i en vecka 
och det var precis det som hände 
1952. Den Interzonala världs-
schackturneringen i Schack gick 
nämligen av stapeln i Stockholm-
Saltsjöbaden det året. Personligen 
kan jag inte ett endaste dugg om 

Schackåret 1952 

Att mannen till vänster ser glad ut råder det inget tvivel om och att mannen till vänster ser mer bekymrad ut 
är lika uppenbart. Mannen till vänster är den kanadensiske schackspelaren Janofsky som visserligen endast 
kom på 15:e plats i världsschackturneringen i Saltsjöbaden 1952. Trots en tillbakadragen plats i resultatlistan 
har kanadensaren skrivit “ Thank you “ när han skrev sin autograf. 

Den 350 sidor tjocka turneringsboken sammanställd från den Interzonala Schackturneringen i Stockholm-
Saltsjöbaden 1952. Om man inte kan eller förstår spelet schack är boken fullständigt omöjlig att förstå. Trots 
detta är boken ett tydligt bevis på att Saltsjöbaden en gång i tiden var en ort i världscentrum.   

schack, vet inte ens hur man pla-
cerar eller går med pjäserna. Men 
jag har förstått att det är ett klurigt 
och strategiskt spel som sker på 
en rutig platta. 

Trots ringa kunskaper vill jag med 
dessa rader poängtera med stolt-
het att Saltsjöbaden har varit en 
världsort när det kom till stora så 
kallade “event”. Jag nöjer mig med 
dessa få rader som en uppvärm-
ning i mitt skrivande. Just nu 
upptar all min tid åt att förbereda 
kräftburarna som skall sänkas ner 
i Nedre Norrlands inlands mest 
kända älv i kväll. Hoppas på god 
fångst.
  
Sensommarhälsningar från 
Mats Älfvåg 




